
176951 - Kadının Önünden Gaz Çıkması Hususundaki İhtilaf

Soru

Kadının önünden bazen gaz/hava çıkar, gaz çıkarken ses olabilir. Bunun abdesti
bozmadığını ifade etmiştiniz. Ancak sürekli böyle bir duruma maruz kalan bir kadın,
namazda gaz çıkması halinde ne yapar. Zira önden mi arkadan mı çıktığı hususunda
şüpheye düşer. Önden çıkmış olduğunu farz ederek namazını tamamlar mı? Yoksa arkadan
çıkma ihtimali ile tekrar abdest alıp namazı tekrarlar mı?

Detaylı cevap

Fıkıh alimleri kadının önünden gaz çıkması halinde abdesti bozması veya bozmaması ile
ilgili iki görüş bildirmişlerdir:

Birincisi:

Şafii ve Hanbeli mezhebine göre abdesti bozulur.

İmam Nevevi Rahimehullah şöyle dedi:

Erkek veya kadının önünden veya arkasından ne çıkarsa abdesti bozar. Çıkan şey; dışkı,
idrar, gaz, kurtçuk, irin, kan, böbrek taşı vb. şeyler olabilir. Bu konuda nadir olması ve
sürekli olması arasında fark yoktur. Gazın önden veya arkadan çıkması hususunda fark
yoktur. (İmam Şafii, el Um. El Mecmu 2/3. Tuhfetulmuhtac, İbn Hacer el Heytemi 1/127) 

İbn Kudame Rahimehullah şöyle dedi:

Salih babasından şöyle nakletti: “Kadının önünden veya arkasından çıkan gaz abdesti
bozar.” El Kadi şöyle dedi: “Erkeğin veya kadının ön avretinden gaz çıkması abdesti bozar.”
(el Muğni 1/125, el İnsaf el Merdavi 1/195)

İkincisi:

Hanefi ve Maliki mezhebine göre abdesti bozmaz.
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Erkek veya kadının ön avretinden gazın çıkması abdesti bozmaz. Çünkü bu gerçek bir gaz
çıkması olmayıp bir seğirme olayıdır. Gaz olsa bile necasetin olduğu bir yerden çıkmaz.

(Raddul Muhtar ala el Durar el Mukhtar 1/136. Bedai el Sanai, el Kesani 1/25)

El Derdiri el Maliki Rahimehullah şöyle dedi:

İnsandan çıkan maddeler doğal olmayan yerlerden çıkarsa (yani insanın arkasından veya
ağzından idrar ya da ön avretinden veya bir delikten gaz) çıkarsa abdesti bozmaz. (el
Şerhulkebir 1/118)

Bununla birlikte bu konuda ihtilaf kuvvetli olduğu için tedbir açısından ve zimmetini beri
kılmak amacıyla ön avretinden gaz çıktığında abdest almak daha doğrudur. Ayrıca şu
hadisin zahiri ile amel edilmiş olacaktır. Rasulullah Sallallahu Aleyhi Vesellem şöyle dedi:
“Ses ve gaz çıkmadıkça abdest alınmaz.” (Tirmizî 74, Tirmizî sahih demiştir. 7572)

İmam İbn el Mubarek, bu hadisle ve farklı hadislerle delil getirerek önden çıkan gazla
abdestin bozulacağını savunmuştur.

İmam Tirmizî Rahimehullah şöyle dedi:

Alimlerin savundukları görüşe göre ses işitmeyen ve koku duymayan kişi, çıkan bir havadan
dolayı abdest almaz. Daha fazla bilgi için (14383 ) ve (114793) nolu sorunun cevabına
bakınız.

Abdest almanız kuvvetle tercih edilir. Zira önden mi arkadan mı çıkması hususunda
şüpheye düşüyorsunuz. Arkadan çıkması durumunda kesinlikle abdesti bozar. Önden mi

arkadan mı çıktı diye şüphe duyulduğunda icmâ ile abdestiniz bozulur. Özellikle gazın
genellikle arkadan çıktığı bilinmektedir. Arka avreti dışından çıkması çok nadir bir
durumdur. Bu nedenle bozulmayacağını savunan olmuştur.

İkincisi:

Şayet bir kadın her halinde sürekli gaz çıkarıyorsa mazeret sahibi olur. Farz edelim ki
arkadan çıktığından emin olsa bile her namaz için vakit girdiğinde yeni bir abdest alır, farz
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namazını ve dilediği kadar nafile namazı kılar. Her çıktığında yeniden abdest almasına

gerek yoktur.

Şeyh el Şanqiti’ye soruldu:

Kadının ön avretinden farklı vakitlerde çok gaz çıkması halinde her namaz için abdest alır
mı?

Cevap:

Gaz çıkması hususuyla ilgili ön avretin arka avret hükmünde olup olmaması konusunda
alimler arasında ihtilaf vardır. Bazı ilim ehline göre önden çıkan gaz arkadan çıkan gaz
hükmündedir. Zira benzerlik karinesi mevcuttur. Bu görüş güçlü bir görüştür. Ayrıca tedbir
açısından uyulması gereken bir görüştür.

Ancak kadın bu konuda çok zorluk çekiyor ve mazeret sahibi olursa istihaze hükmüne tabi
olur. Böylece her farz namaz vakti girdiğinde abdest alır ve daha sonra gaz çıksa bile
aldırmaz. Aynı şekilde sürekli idrar kaçıran hükmü gibi amel edilir. (Şerh Zad el Mustakni)

En iyisini Allah bilir.
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